

Автор(ы) и название статьи/ Author(s) and title of the article	Аннотация	Abstract	Ключевые слова	Key words
<p><b>Л.Г. Бордюгов,</b> канд. юрид. наук, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:Leonidbrd@yandex.ru">Leonidbrd@yandex.ru</a>)</p> <p><b>А.В. Черкашин, аспирант,</b> Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</p> <p>ПОНЯТИЕ СПЕЦИАЛЬНЫХ ЭКОНОМИЧЕСКИХ ЗНАНИЙ, ИСПОЛЪЗУЕМЫХ В УГОЛОВНОМ СУДОПРОИЗВОДСТВЕ</p> <p><b>Bordyugov, L.G., Cherkashin, A.V.</b> DEFINITION OF SPECIAL ECONOMIC KNOWLEDGE USED IN CRIMINAL PROCEEDINGS</p>	<p>Статья посвящена теоретическим вопросам использования специальных знаний в уголовном судопроизводстве. Основной процессуальной формой использования специальных знаний в процессе расследования экономических преступлений является судебная экономическая экспертиза, которая проводится сведущим лицом – судебным экспертом.</p>	<p>The article is devoted to theoretical issues of the use of special knowledge in criminal proceedings. The main procedural form of using special knowledge in the process of investigating economic crimes is a forensic economic examination, which is carried out by a well-grounded person – a forensic expert.</p>	<p>специальные знания в судопроизводстве, сведущее лицо, судебный эксперт, специалист, судебная экономическая экспертиза.</p>	<p>specialknowledge in legal proceedings, well-grounded person, forensic expert, specialist, forensic economic examination.</p>
<p><b>Г.Н. Гапотченко,</b> канд. юрид. наук, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:gapot4enko@yandex.ua">gapot4enko@yandex.ua</a>)</p> <p><b>Т.А. Одицова,</b> магистрант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:tatiana3@yandex.ru">tatiana3@yandex.ru</a>)</p>	<p>В данной статье рассматриваются отдельные вопросы реабилитации в современном уголовном процессе. Отмечаются некоторые недостатки по данным вопросам в законодательстве Донецкой Народной Республики, в том числе связанные с возмещением морального</p>	<p>This article examines certain issues of vindication in the modern criminal process. Some shortcomings on these issues in the legislation of the Donetsk People's Republic are noted, including those related to compensation for moral harm caused to minor</p>	<p>уголовный процесс, реабилитация, институт реабилитации, моральный вред.</p>	<p>criminal procedure, vindication, institute of vindication, moral harm.</p>

<p>ИНСТИТУТ РЕАБИЛИТАЦИИ В СОВРЕМЕННОМ УГОЛОВНОМ ПРОЦЕССЕ</p> <p><b>Gapotchenko, G.N., Odintsova, T.A.</b></p> <p>INSTITUTE OF VINDICATION IN A MODERN CRIMINAL PROCESS</p>	<p>вреда, который причинен несовершеннолетним гражданам, а также отсутствием ответственности должностных лиц, осуществляющих уголовное производство, за необоснованное или незаконное привлечение граждан к уголовной ответственности. Обосновывается необходимость внесения предложений о создании института реабилитации в законодательстве Донецкой Народной Республике. Делаются выводы о необходимости дальнейшего изучения выявленных актуальных вопросов института реабилитации.</p>	<p>citizens, as well as the lack of responsibility of officials conducting criminal proceedings for unjustified or illegal bringing citizens to criminal responsibility. The necessity of making proposals on the establishment of the institution of vindication in the legislation of the Donetsk People's Republic is substantiated. Conclusions are made about the need for further study of the identified topical issues of the institute of vindication.</p>		
<p><b>А.Н. Гридин, канд. ист. наук, Донбасская юридическая академия, (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:Gridin_pol@mail.ru">Gridin_pol@mail.ru</a>)</p> <p>ПРИМЕРЫ ПРАКТИЧЕСКОЙ РЕАЛИЗАЦИИ ПРИНЦИПА ТЕРРИТОРИАЛЬНОЙ ЦЕЛОСТНОСТИ ГОСУДАРСТВА И ПРАВА НАРОДОВ И НАЦИЙ НА САМООПРЕДЕЛЕНИЕ В ИСТОРИИ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ</p>	<p>Данная статья посвящена историческому анализу практической реализации принципа территориальной целостности государства и права народов и наций на самоопределение. Рассмотрены внешние и внутренние аспекты права народов на политическое и экономическое самоопределение. Определены принципы самоопределения в</p>	<p>This article is devoted to the historical analysis of the practical implementation of the principle of the territorial integrity of the state and the right of peoples and nations to self- determination. The external and internal aspects of the peoples' right to political and economic self- determination are</p>	<p>самоопределение, народ, нация, территориальная целостность, международные отношения, государство, международное право.</p>	<p>self-determination, people, nation, territorial integrity, international relations, state, international law.</p>

<p><b>Gridin, A.N.</b>  <b>EXAMPLES OF PRACTICAL IMPLEMENTATION OF THE PRINCIPLE OF TERRITORIAL INTEGRITY OF THE STATE AND THE RIGHT OF PEOPLES AND NATIONS TO SELF-DETERMINATION IN THE HISTORY OF INTERNATIONAL RELATIONS</b></p>	<p>системе основных принципов международного права.</p>	<p>considered. The principles of self-determination in the system of basic principles of international law have been determined</p>		
<p><b>Я.С. Иванова, старший преподаватель, Луганская академия внутренних дел им. Э.А. Дидоренко (г. Луганск)</b>  (e-mail: <a href="mailto:yanaIvanova@mail.ru">yanaIvanova@mail.ru</a>)  <b>ПРАВОВОЙ КОМПРОМИСС: ПОНЯТИЕ, СУЩНОСТЬ И КОМПРОМИССНЫЕ НОРМЫ В ИНСТИТУТЕ ОСВОБОЖДЕНИЯ ОТ УГОЛОВНОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ</b></p> <p><b>Ivanova, Y.S.</b>  <b>LEGAL COMPROMISE: THE CONCEPT, ESSENCE AND COMPROMISE NORMS IN THE INSTITUTION OF EXEMPTION FROM CRIMINAL LIABILITY</b></p>	<p>В статье исследуется понятие и сущность уголовно-правового компромисса. Автор рассматривается вопрос о применении компромисса и компромиссных норм при урегулировании уголовно-правового конфликта, возникающего в результате совершения преступления. Рассмотрены причины возникновения и реализации компромиссных норм.</p>	<p>The article examines the concept and essence of the criminal law compromise. The author considers the question of the application of compromise and compromise norms in the settlement of a criminal law conflict arising as a result of the commission of a crime. The reasons for the emergence and implementation of compromise norms are considered.</p>	<p>компромисс, уголовно-правовой компромисс, компромиссные нормы, противоречие, преступление.</p>	<p><i>compromise, criminal law compromise, compromise norms, contradiction, crime.</i></p>
<p><b>С.А. Каравацкая, старший преподаватель, Донбасская юридическая академия(г. Донецк)</b>  (e-mail: <a href="mailto:svetun1997@mail.ru">svetun1997@mail.ru</a>)  <b>АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ</b></p>	<p>В статье проанализированы проблемы осуществления права частной собственности на недвижимое имущество. На основании исследования</p>	<p>The article analyzes the problems of exercising the right of private ownership of real estate. Based on the study of constitutional and</p>	<p>право частной собственности, владелец, содержание права собственности, свободы, интересы</p>	<p>private property right, owner, content of property rights, rights, freedoms, public interests, real estate,</p>

<p>ОСУЩЕСТВЛЕНИЯ ПРАВА ЧАСТНОЙ СОБСТВЕННОСТИ НА НЕДВИЖИМОЕ ИМУЩЕСТВО</p> <p><b>Karavatskaya,S.A.</b> TOPICAL ISSUES OF THE IMPLEMENTATION OF THE RIGHT OF PRIVATE OWNERSHIP OF REAL ESTATE</p>	<p>конституционных и гражданско-правовых норм, а также научных работ по этой тематике очерчены принципы реализации собственником своих имущественных прав в отношении недвижимого имущества, которое ему принадлежит.</p> <p>Поскольку имущественные права всех субъектов правоотношений являются не только основой экономического развития всего общества, но и мощным фактором становления каждой личности в государстве, создание, принятие и применение справедливых норм осуществления права частной собственности будет становиться залогом гармоничного социально-экономического основания для каждого гражданина нашего государства.</p>	<p>civil law norms, as well as scientific works on this topic, the principles of the implementation by the owner of his property rights in relation to immovable property that belongs to him are outlined.</p> <p>Since the property rights of all subjects of legal relations are not only the basis of the economic development of the whole society, but also a powerful factor in the formation of each individual in the state, the creation, adoption and application of fair norms for the exercise of private property rights will become the key to a harmonious socio-economic basis for every citizen of our state.</p>	<p>общества, недвижимое имущество, культурные ценности.</p>	<p>cultural values.</p>
<p><b>А.Г. Карло, адъюнкт, Донецкая академия внутренних дел Министерства внутренних дел Донецкой Народной Республики (г. Донецк)</b> (e-mail: andrey-barmaley@inbox.ru) ПОНЯТИЕ «ЗЛОСТНОСТЬ»</p>	<p>В статье рассматриваются возникновение, историческое развитие и законодательное закрепление понятия злостности, как обязательного признака уклонения от уплаты алиментов на содержание</p>	<p>This article examines the emergence, historical development and legislative consolidation of the concept of malice as a mandatory sign of evasion of alimony payment for the minor child maintenance.</p>	<p>алименты, злостное уклонение от уплаты, квалификация, уголовная ответственность, несовершеннолетние дети.</p>	<p>alimony, malicious evasion of payment, qualification, criminal liability, minor children.</p>

<p>КАК ОБЯЗАТЕЛЬНЫЙ ПРИЗНАК УКЛОНЕНИЯ ОТ УПЛАТЫ СРЕДСТВ НА СОДЕРЖАНИЕ ДЕТЕЙ</p> <p><b>Karlo, A.G.</b> THE CONCEPT OF MALICE AS A MANDATORY SIGN OF EVASION OF PAYMENT FOR THE TO CHILD MAINTENANCE</p>	<p>несовершеннолетних детей.</p>			
<p><b>А.П. Карфидов, ст. преподаватель, Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:alex.alex77777@mail.ru">alex.alex77777@mail.ru</a>)</p> <p>НЕСООТВЕТСТВИЕ ОТВЕТОВ В ЭКЗАМЕНАЦИОННЫХ БИЛЕТАХ, ИСПОЛЬЗУЕМЫХ ДЛЯ ПОДГОТОВКИ ВОДИТЕЛЕЙ ТРАНСПОРТНЫХ СРЕДСТВ, ПРАВИЛАМ ДОРОЖНОГО ДВИЖЕНИЯ ДНР</p> <p><b>Karfidov, A.P.</b> NON-COMPLIANCE OF THE ANSWERS IN THE EXAMINATION TICKETS USED FOR THE TRAINING OF VEHICLES OPERATORS WITH THE TRAFFIC RULES OF THE DPR</p>	<p>В статье проанализированы и приведены примеры несоответствий и противоречий ряда ответов в экзаменационных билетах, которые предлагаются сайтами ДНР при подготовке будущих водителей в автошколах и используются подразделениями МРЭО ГАИ ДНР для приема экзамена и выдачи удостоверений водителям транспортных средств. Рассмотрены также некоторые противоречия действующей редакции Правил дорожного движения ДНР и закона ДНР «О дорожном движении», указаны положения, которые должны быть в соответствии с действующей нормативно-правовой базой в сфере дорожного движения ДНР.</p>	<p>The article analyzes and gives examples of discrepancies number of answers in the examination cards offered by DPR sites for training new drivers in driving schools and are used by the DPR Driver and Vehicle Licensing Divisions of State Automobile Inspectorate for examination and issuance of certificates to vehicle operators. There are also some contradictions with the current version of the traffic Rules, the law of the DPR "On road traffic" and the provisions that must be in accordance with the current legal framework in the field of road traffic.</p>	<p>автобус, микроавтобус, мопед, транспортное средство, механическое транспортное средство, главная дорога, второстепенная дорога, обочина, недостаточная видимость, темное время суток.</p>	<p>bus, minivan, motorcycle, vehicle, mechanical vehicle, main road, secondary road, roadside, insufficient visibility, darkness hours.</p>

<p><b>А.А. Лысов,</b> канд. истор. наук, Донбасская академия (г. Донецк) (e-mail: tigp_dua@mail.ru) «СТАТЬИ КОНФЕДЕРАЦИИ» 1781 ГОДА И СОЗДАНИЕ КОНФЕДЕРАТИВНОГО СОЮЗА В США</p> <p><b>Lysov, A.A.</b> «ARTICLES OF CONFEDERATION» OF 1781 AND THE CREATION OF A CONFEDERATE UNION IN THE UNITED STATES</p>	<p>В статье исследованы предпосылки принятия «Статей конфедерации» 1781 года и создание конфедеративного союза в США. Проанализирована структура и содержание «Статей конфедерации», освещены представительские полномочия однопалатного Конгресса и исполнительные полномочия Комитета штатов. Сделаны выводы о том, что конфедеративный союз тринадцати американских штатов был исторической необходимостью, который сыграл важную роль в налаживании политических и экономических связей между ними, что в результате привело к образованию федеративного государства в 1787 году.</p>	<p>The article examines the prerequisites for the adoption of the «Articles of Confederation» of 1781 and the creation of a confederate union in the United States. The structure and content of the «Articles of Confederation» are analyzed, the representative powers of the unicameral Congress and the executive powers of the State Committee are highlighted. It is concluded that the confederate union of the thirteen American states was a historical necessity, which played an important role in establishing political and economic ties between them, as a result, led to the formation of a federal state in 1787.</p>	<p>образование США, конфедерация, Конгресс, Комитет штатов.</p>	<p>US creation, confederation, Congress, State Committee.</p>
<p><b>Н.Е. Мазина,</b> канд. полит. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: mazina_nataliya@mail.ru) <b>СРАВНИТЕЛЬНО-ПРАВОВОЙ МЕТОД В СИСТЕМЕ ЮРИДИЧЕСКОГО ПОЗНАНИЯ</b></p> <p><b>Mazina, N.E.</b></p>	<p>В статье рассматривается вопрос о применении сравнительно-правового метода в системе юридического познания. Раскрывается понятие сравнительно-правового метода, рассматриваются элементы структуры научного сравнения, способы</p>	<p><b>The article discusses the issue of the application of the comparative legal method in the system of legal knowledge. The concept of the comparative legal method is revealed, the elements of the structure of scientific comparison, the</b></p>	<p>сравнительно-правовой метод, юридическое познание, правовая система, компаративный метод, уровни сравнения, объект сравнения.</p>	<p><b>comparative legal method, legal knowledge, legal system, comparative method, levels of comparison, object of comparison.</b></p>

<p><b>COMPARATIVE LEGAL METHOD IN THE SYSTEM OF LEGAL KNOWLEDGE</b></p>	<p>проведения сравнительно-правового исследования, и уровни применения. В статье отмечено, что сравнительно-правовой метод в методологии юридической науки является одним из основных способов познания. Он предусматривает сравнение процессов, явлений и понятий юридического характера с целью изучения их сходства и выявления причин различия.</p>	<p><b>methods of conducting comparative legal research, and the levels of application are considered. The article notes that the comparative legal method is one of the main methods of cognition in the methodology of legal science. It provides for the comparison of processes, phenomena and concepts of a legal nature in order to study their similarity and identify the reasons for the difference.</b></p>		
<p><b>Н.Е. Мазина, канд. полит.наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:mazina_nataliya@mail.ru">mazina_nataliya@mail.ru</a>)</p> <p><b>И.А. Копыл, правозащитник, ОО «Справедливая защита» (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:kop.iva@yandex.ru">kop.iva@yandex.ru</a>)</p> <p><b>ВНУТРЕННИЙ ВООРУЖЕННЫЙ КОНФЛИКТ КАК ПРЕДМЕТ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ В РАМКАХ МЕЖДУНАРОДНОГО ГУМАНИТАРНОГО ПРАВА</b></p> <p><b>Mazina, N.E.,</b></p>	<p>Статья посвящена вопросам применимости норм международного гуманитарного права к внутренним вооруженным конфликтам. Рассматриваются понятия «внутренний вооруженный конфликт», «интернационализированный вооруженный конфликт», «новая война». Анализируются возможности расширенного применения норм международного гуманитарного права к вооружённому конфликту на</p>	<p>The article is devoted to issues of the applicability of international humanitarian law to internal armed conflicts. The concepts of «internal armed conflict», «internationalized armed conflict», «new war» are considered. The possibilities of expanded application of the norms of international humanitarian law to armed conflict in the Southeast of Ukraine are analyzed.</p>	<p>международное гуманитарное право, внутренний вооруженный конфликт, интернационализированный вооруженный конфликт, Женевские конвенции.</p>	<p>international humanitarian law, internal armed conflict, internationalized armed conflict, Geneva Conventions.</p>

<p><b>Koryl, I.A.</b> INTERNAL ARMED CONFLICT AS A SUBJECT OF LEGAL REGULATION WITHIN THE FRAMEWORK OF INTERNATIONAL HUMANITARIAN LAW</p>	<p>Юго-востоке Украины.</p>			
<p><b>Т.М. Мамона, старший преподаватель, Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</b> (e-mail: tuz_1976@mail.ru) СРАВНИТЕЛЬНО-ПРАВОВОЙ АНАЛИЗ УГОЛОВНО-ПРОЦЕССУАЛЬНОГО КОДЕКСА ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ И РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ В КОНТЕКСТЕ ГАРМОНИЗАЦИИ УГОЛОВНО-ПРОЦЕССУАЛЬНОГО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА</p> <p><b>Mamona, T.M.</b> COMPARATIVE LEGAL ANALYSIS OF THE CRIMINAL PROCEDURE CODE OF THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC AND THE RUSSIAN FEDERATION IN THE CONTEXT OF HARMONIZING CRIMINAL PROCEDURE LEGISLATION</p>	<p>В статье проводится комплексное исследование вопросов гармонизации уголовно-процессуального законодательства Донецкой Народной Республики и Российской Федерации. Автор отмечает отдельные проблемные вопросы, связанные с практической реализацией последствий проведения уголовно-процессуальной гармонизации законодательств.</p>	<p>The article provides a comprehensive study of individual issues of harmonization of the criminal procedure legislation of the Donetsk People's Republic and the Russian Federation. The author notes certain problematic issues related to the practical implementation of the consequences of the criminal procedure harmonization of legislation.</p>	<p>уголовно-процессуальное законодательство, уголовно-процессуальный кодекс, гармонизация законодательства, аналогия права, аналогия закона.</p>	<p>criminal procedure legislation, criminal procedure code, harmonization of legislation, analogy of law, analogy of statute.</p>
<p><b>С.Ю. Мироненко, канд. юрид. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:mironenko-2009@mail.ru">mironenko-2009@mail.ru</a>)</p>	<p>В статье проводится анализ социально-правовой природы некорыстной насильственной преступности. Акцентируется внимание на том, что под</p>	<p>The article analyzes the social and legal nature of disinterested violent crime. Attention is focused on the fact that disinterested</p>	<p>преступность, насильственная преступность, социально-правовая природа,</p>	<p>crime, perforce criminality, social and legal nature, disinterested perforce criminality.</p>



<p><b>Н.С. Мироненко, аспирант,</b>  <b>Донбасская юридическая академия</b>  <b>(г. Донецк)</b>  (e-mail:  nikita_mironenko@mail.ru)  <b>СОЦИАЛЬНО-ПРАВОВАЯ</b>  <b>ПРИРОДА И ПОНЯТИЕ</b>  <b>НЕКОРЫСТНОЙ</b>  <b>НАСИЛЬСТВЕННОЙ</b>  <b>ПРЕСТУПНОСТИ</b></p> <p><b>Mironenko, S.Yu.,</b>  <b>Mironenko, N.S.</b>  <b>SOCIAL AND LEGAL</b>  <b>NATURE AND THE CONCEPT OF</b>  <b>DISINTERESTED PERFORCE</b>  <b>CRIMINALITY</b></p>	<p>некорыстными  насильственными  преступлениями следует  понимать умышленные  преступные деяния,  посягающие на охраняемые  законом общественные  отношения, обеспечивающие  физические блага лица,  совершенные против воли  потерпевшего путем  психического или  физического насилия и  возникающие на почве  личной неприязни, мести,  ревности, удовлетворения  половой страсти или из-за  хулиганских побуждений.</p>	<p>perforce criminality should  be understood as  intentional criminal acts  that encroach on public  relations protected by law,  providing physical benefits  of a person, committed  against the will of the  victim by means of mental  or physical violence and  arising on the basis of  personal hostility, revenge,  jealousy, sexual passion or  because of hooligan  motives.</p>	<p>насильственная  преступность.</p>	
<p><b>Ф.А. Моисеева, канд.</b>  <b>филос. наук, доцент, Донецкий</b>  <b>национальный университет</b>  <b>экономики и торговли им. М.</b>  <b>Туган-Барановского (г. Донецк)</b>  <b>Н.В. Камалетдинова, старш</b>  <b>ий преподаватель, Институт</b>  <b>экономики и права, филиал</b>  <b>Академии труда и социальных</b>  <b>отношений (г. Севастополь)</b>  (e-mail:  moiseev.prof@mail.ru)  <b>СОВРЕМЕННЫЙ</b>  <b>ТЕРРОРИЗМ: СОЦИАЛЬНЫЕ</b>  <b>ПРЕДПОСЫЛКИ, НАПРАВЛЕНИЯ</b>  <b>ПРОФИЛАКТИКИ</b></p>	<p>Рассмотрены вопросы  противодействия идеологии  терроризма,  распространяющейся в  современном социуме. Для  классификации направлений  терроризма применено  распределение по  социальным группам. Видами  терроризма названы  терроризм криминальный,  религиозный,  кибертерроризм т.д.  Технологический терроризм  определен как средство  осуществления политики  устрашения и насилия.</p>	<p>The issues of countering  the ideology of terrorism  spreading in modern  society are considered. For  the classification of the  directions of terrorism, the  distribution by social  groups was applied.  Terrorism is grouped into  criminal, religious, cyber  terrorism types.  Technological terrorism is  defined as a means of  implementing a policy of  intimidation and violence.  The social preconditions  for the spread of the</p>	<p>терроризм,  самоопределившийся  социум, криминальная  субкультура, профилактика  терроризма,  социологический опрос.</p>	<p>terrorism, self-  determined society,  criminal subculture,  terrorism prevention,  sociological survey.</p>

<p><b>Moiseyeva, F.A., Kamaletdinova, N.V.</b> MODERN TERRORISM: SOCIAL BACKGROUND, DIRECTIONS OF PREVENTION</p>	<p>Конкретизированы социальные предпосылки распространения в обществе идеологии терроризма. К таковым отнесены недостатки политики государства в сферах экономики, культуры и идеологии. Криминальная субкультура представлена как социальная среда для распространения идеологии терроризма. Соответственно, меры профилактики терроризма включены в политику государства по данным направлениям. Показана применимость указанных профилактических мер для преодоления идеологии терроризма в сознании сомоопределившегося социума.</p>	<p>ideology of terrorism in society are specified. These include the shortcomings of state policy in the spheres of economy, culture and ideology. The criminal subculture is presented as a social environment for the spread of the ideology of terrorism. Accordingly, measures for the prevention of terrorism are included in the state policy in these areas. The applicability of these preventive measures for overcoming the ideology of terrorism in the minds of a self-determined society is shown.</p>		
<p><b>И.А. Педерсен, канд. экон. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</b> (e-mail: <a href="mailto:iralex-2012@yandex.ru">iralex-2012@yandex.ru</a>) СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ НАЛОГОВОГО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ В ЧАСТИ НАЛОГОВОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ</p>	<p>В статье выявлены основные недостатки налогового законодательства Донецкой Народной Республики в части налоговой ответственности, а именно – отсутствие законодательного определения понятия «налоговая ответственность», видов ответственности органов доходов и сборов, форм вины нарушителя</p>	<p>The article reveals the main shortcomings of the tax legislation in the Donetsk People's Republic in terms of tax liability, namely, the lack of a legislative definition of the concept of "tax liability", types of liability of government authorities of revenue and duties, criminal responsibility of the</p>	<p>налоговое законодательство, налоговая ответственность, органы доходов и сборов, формы вины, налоговое правонарушение.</p>	<p>tax legislation, tax liability, government authorities of revenue and duties, criminal responsibility, tax offense.</p>

<p><b>Pedersen, I.A.</b> IMPROVEMENT OF THE TAX LEGISLATION IN THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC IN PART OF TAX RESPONSIBILITY IN TERM OF TAX LIABILITY</p>	<p>налогового законодательства и обстоятельства, исключают, смягчают и отягчают ответственность за совершение налогового правонарушения.</p>	<p>violator of tax legislation and circumstances that exclude, mitigate and aggravate liability for committing tax offenses.</p>		
<p><b>Ю.А. Сидоренко,</b> преподаватель, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:yuriy.sidorenko.1980@mail.ru">yuriy.sidorenko.1980@mail.ru</a>) СЛЕДОВАЯ КАРТИНА ИНТЕРНЕТ-КОНТРАБАНДЫ НАРКОТИКОВ</p> <p><b>Sidorenko, Yu.A.</b> A TRACE PICTURE OF INTERNET DRUG SMUGGLING</p>	<p>В статье рассмотрены проблемы расследования незаконного оборота наркотических средств, психотропных веществ и прекурсоров на территории Донецкой Народной Республики. Показаны особенности возникновения следов преступления, при использовании возможностей компьютерной сети Интернет для контрабанды наркотиков. Конкретизированы приемы осмотра места происшествия по факту обнаружения наркотических средств. Дана классификация виртуальных следов, связанных с контрабандой наркотиков. Обращено внимание на необходимость изъятия мобильных телефонов и средств компьютерной техники, с последующим назначением компьютерно-технических экспертиз.</p>	<p>The article deals with the problems of investigating the drug trafficking, psychotropic substances and precursors on the territory of the Donetsk People's Republic. The features of crime traces emergence with the usage of the capabilities of the Internet computer network for drug smuggling are shown. Methods of inspection the crime upon the discovery of narcotic drugs are concretized. A classification of virtual traces associated with drug smuggling is given. Attention is drawn to the necessity to confiscate mobile phones and computer equipment, with the subsequent appointment of computer-technical examinations.</p>	<p>наркотические средства, психотропные вещества, сбыт наркотиков, сеть Интернет, контрабанда.</p>	<p>narcotic drugs, psychotropic substances, drug sale, Internet, smuggling.</p>

<p><b>В.С. Чангли,</b> канд.экон.наук., доцент, Донбасская национальная академия строительства и архитектуры (г. Донецк) (e-mail: victory-v@bk.ru) СИСТЕМНОЕ ЕДИНСТВО ГОСУДАРСТВЕННОГО АППАРАТА И ПРИНЦИПА РАЗДЕЛЕНИЯ ВЛАСТЕЙ</p> <p><b>Changli, V.S.</b> SYSTEM UNITY OF THE STATE APPARATUS AND THE PRINCIPLE OF THE SEPARATION OF AUTHORITIES</p>	<p>В данной статье автор обращает внимание на важность системного единства государственного аппарата и принципа разделения властей. В первую очередь рассматриваются теоретико-исторические основы принципа разделения властей. Автор анализирует то, как различные современные государства реализуют при формировании своего государственного аппарата принцип разделения властей. Также в статье речь идет о системе сдержек и противовесов и о ее роли в государстве. Автор акцентирует внимание на том, что реализация принципа разделения властей, система сдержек и противовесов, а также качественная работа контрольно-надзорных органов очень важна для любого государства, независимо от его формы территориального устройства и вида республиканской формы правления.</p>	<p>In this article, the author draws attention to the importance of the systemic unity of the state apparatus and the principle of separation of powers. First of all, the theoretical and historical foundations of the principle of separation of powers are considered. The author analyzes how various modern states implement the principle of separation of powers in the formation of their state apparatus. The article also deals with the system of checks and balances and its role in the state. The author focuses on the fact that the implementation of the principle of separation of powers, the system of checks and balances, as well as the high-quality work of control and supervisory bodies is very important for any state, regardless of its form of territorial structure and type of republican form of government.</p>	<p>государство, государственный аппарат, принцип разделения властей, система сдержек и противовесов, демократия, власть.</p>	<p>state, state apparatus, principle of separation of powers, system of checks and balances, democracy, power.</p>
<p><b>Янчик Е.А. аспирант,</b> Донбасская юридическая академия (г. Донецк)</p>	<p>Данная статья является попыткой раскрыть первичное понимание</p>	<p>This research is an attempt to reveal the primary understanding of an official</p>	<p>должность, должностное лицо, государственный служащий, преступление,</p>	<p>position, official, civil servant, crime, malfeasance,</p>

<p>(e-mail:  <a href="mailto:XANDERkj@rambler.ru">XANDERkj@rambler.ru</a>)</p> <p>ДОЛЖНОСТНОЕ ЛИЦО  КАК СПЕЦИАЛЬНЫЙ СУБЪЕКТ  ПРЕСТУПЛЕНИЙ ПРОТИВ  ГОСУДАРСТВЕННОЙ ВЛАСТИ,  ИНТЕРЕСОВ ГОСУДАРСТВЕННОЙ  СЛУЖБЫ И СЛУЖБЫ В ОРГАНАХ  МЕСТНОГО САМОУПРАВЛЕНИЯ</p> <p><b>Yanchik, E.A.</b>  OFFICIAL PERSON AS A  SPECIAL SUBJECT OF CRIMES  AGAINST STATE AUTHORITIES,  INTERESTS OF THE STATE  SERVICE AND SERVICE IN LOCAL  GOVERNMENT BODIES</p>	<p>должностного лица как  непосредственного участника  уголовно-правовых  отношений, а также  сформулировать наиболее  значимые и актуальные  аспекты совершения  преступлений в сфере  обширного предмета ведения  государственной власти и  местного самоуправления,  выявить ключевые  особенности основной  специфики указанных деяний,  взяв за основу их влияние и  объем затрагиваемых  объектов посягательства.</p>	<p>as a direct participant in  criminal law relations, as  well as to formulate the  most significant and  relevant aspects of the  commission of crimes in  the sphere of the broad  subject of state power and  local self-government, and  to identify the key features  of the main specifics of  these acts, taking based on  their influence and the  scope of the affected  objects of encroachment.</p>	<p>должностные преступления,  соучастие, юридически-  властные полномочия.</p>	<p>complicity, legal  authority.</p>
--	---	---	--	--